



## SOC | Announcement of adopted opinions Annonce des avis adoptés

Dear Madam,  
Dear Sir,

At its 566th plenary session, held on 19 and 20 January 2022, the European Economic and Social Committee adopted the following opinion, available in all language versions:

[SOC/687 - Towards a New Care Model for the Elderly: learning from the Covid-19 pandemic](#)

This Own-initiative Opinion analyses the structural causes that have led to the elderly care systems in general and to the nursing homes in particular, to become some of the most contagious and lethal factors of this pandemic. To this end, the different systems that exist in EU Member States are compared to learn useful lessons.

In addition, the opinion calls for the need to address the demographic transition as one of the major challenges of the twenty-first century, alongside environmental and digital transitions..

**Aurel Laurențiu Plosceanu**  
President of the Section for Employment, Social Affairs and Citizenship (SOC)

Chère Madame,  
Cher Monsieur,

Lors de sa 566ème session plénière des 19 et 20 janvier 2022, le Comité économique et social européen a adopté l'avis suivant, disponible dans toutes les versions linguistiques:

[SOC/687 - Vers un nouveau modèle de soins pour les personnes âgées: tirer les enseignements de la pandémie de COVID-19](#)

Le présent avis d'initiative analyse les causes structurelles qui ont conduit les systèmes de soins aux personnes âgées en général et les maisons de soins en particulier à devenir quelques-uns des facteurs les plus contagieux et les plus létaux de cette pandémie. À cette fin, les différents systèmes existant dans les États membres de l'UE sont comparés pour en tirer les enseignements les plus utiles.

En outre, l'avis demande qu'il soit fait de la transition démographique l'un des principaux défis du XXIe siècle, parallèlement aux transitions environnementale et numérique.

**Aurel Laurențiu Plosceanu**  
Président de la section Emploi, affaires sociales et citoyenneté (SOC)

SOC | Employment, Social Affairs and Citizenship  
Emploi, Affaires sociales et Citoyenneté